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El carrer Torrijos se suma a la Festa del Comerç al Carrer

Els carrers que treuran les botigues a l’exterior gairebé es duplica en un any

La festa del comerç al carrer 
tindrà enguany rècord de par-
ticipació. Les principals associ-
acions de comerciants s’hi han 
abocat en la jornada i la xifra de 
carrers passa dels nou de l’edi-
ció anterior als disset d’aquesta. 
L’Independent també hi serà 
present amb un estand. 

Xavi Tedó

La jornada, que es realitzarà el 
dissabte 17 d’octubre, coincidirà 
amb el Dia Sense Cotxes i la Fes-
ta Infantil de l’Esport, que serveix 
perquè els clubs promocionin la 
seva disciplina esportiva. Les artè-
ries comercials de Gràcia, com la 
Travessera de Gràcia o els carrers 
Gran, Astúries, Verdi o Bailèn –
que ja va debutar l’any passat- no 

Les associacions de comerciants 
s’aboquen en la festa al carrer

estaran soles a la festa del comerç 
que es va consolidant any rere any. 
Les dues associacions de comerci-
ants de Torrijos han decidit treure 
les botigues al carrer i també els 
de Diluvi o els de les places del 
Diamant o Joanic en una iniciati-

va que s’estén cap al nord amb un 
tram de l’avinguda Vallcarca, tot i 
que l’epicentre s’ubicarà a la Vila i 
a la Gràcia Nova. Els comerciants 
han organitzat tot un seguit d’ac-
tivitats per a infants i adults per 
atreure els visitants. 

X.T



Xavier Artigas a la productora Metromuster, a la plaça Raspall
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la torratxa

Ressaca

Les eleccions del passat 27 de 

setembre estan deixant una 

ressaca molt forta, sobretot 

en la classe política, que en 

alguns casos mostra símp-

tomes clars d’intoxicació. Els 

més perjudicats han estat 

els partits unionistes, que es 

proclamen guanyadors dels 

comicis sense cap vergo-

nya, quan han estat els clars 

derrotats. El vot unionista no 

supera el 39% dels vots amb 

una participació de més del 

77%, que dinamita el fals mite 

de la majoria silenciosa. La 

majoria dels catalans, un 47%, 

van votar partits oberta-

ment independentistes i per 

primera vegada a la història al 

Parlament hi ha una majoria 

absoluta de 72 diputats que 

volen un estat propi. Enmig 

sobreviu un 11% d’electors 

molt respectables que dema-

nen que no se’ls inclogui ni en 

el sí, ni en el no. Són els nos-

tres ni-nis de la política, entre 

els quals m’imagino que es 

compta el regidor del distric-

te, Raimundo Viejo, que des-

prés de la immensa patacada 

dels seus amics de Podemos, 

va fer un interessant article en 

les pàgines d’aquest setma-

nari. Un article on va fer un 

gran esforç perquè no sortís 

ni una sola vegada la paraula 

independència, tot i que les 

eleccions anaven d’això. I on 

explicava com a conclusió 

que les eleccions certificaven 

la fi de les majories absolutes 

i confirmaven la repolitització 

de la societat. Cert. Però falta 

un detall: a Gràcia els partits 

independentistes van gua-

nyar el plebiscit: 60,5% dels 

vots. El futur en comú que 

volen els i les gracienques és 

tenir un estat propi. 

Pere Martí

@peremarticolom

Xavier Artigas: “El que més li retrec a 
les persones és que no siguin crítiques”

Clara Darder

Ser sociòleg garanteix ser crí-
tic? 
Tenir curiositat i ser observador et 
porta a ser crític. La sociologia és 
una eina com qualsevol altre. Hi 
ha gent que no ha estudiat i és més 
critica que la majoria d’acadèmics.

T’agrada l’etiqueta?
M’hi sento còmode, el que més li 
retrec als demés és que siguin pas-
sius, que no siguin crítics. M’agra-
daria que la societat ho fos més.

La teva vida canvia amb ‘Ciu-
tat Morta’ (CM)? 
El punt d’inflexió és el 15M i la 
mort de la Patricia; van provocar 
un abans i un després.

Ficar-s’hi va ser una decisió 
de grup o individual? 
Queda molt èpic però no ho decidí-
rem, ens hi trobàrem. Les millors 
coses passen així i és del millor que 
hem fet. 

Has de tenir sang freda per 
dedicar-t’hi? 
Freda i calenta. El que ens mou re-
quereix distància i molta empatia, 
després barrejar-ho perquè un és 
mètode i l’altre motor.

Silvia Manzanera

Que vol dir enfrontar-se a la 
policia a Barcelona? 
Els paguem el sou per protegir-nos 
i si mai tinc un problema no sé si 
els trucaré a ells. Després del CM 
van venir membres de la Urbana 
per donar-nos les gràcies, perquè 
era necessari un canvi al cos. El 
problema és sistèmic; pot haver-hi 
persones que fan bé les coses però 
la institució està xunga.

Com es porta ser vigilat?
Ho hem confirmat, no eren para-

‘L’últim vestit de la Júlia’ 
(2010); ‘No-Res’ (2012); ‘Som 
unitat popular’ (2012); ‘Ciu-
tat Morta’ (2013); ‘Termites 
(2014)’; ‘Anaven lents perquè 
anaven lluny’ (2015); ‘Idrissa’ 
(s’acabarà al 2016). Més d’11 
premis, nacionals i internacio-
nals, avalen la feina de Xavier 
Artigues a la productora Metro-
muster, amb seu a Raspall.

noies nostres. A l’informe del Ce-
sicat, el wikileaks a la catalana, hi 
havia els nostres noms. Ens vigila-
ven des de les xarxes socials, queda 
peliculero però va ser així. Decidim 
passar de l’anonimat a fer-nos més 
visibles; més protegit estàs. 

Deixar a l’alcalde Trias amb 
un premi a la mà significa... 
Venjança poètica.

I l’ego amb tants premis? 
Ens l’han de baixar som gent sen-

zilla i se’ns fa gran. Som molt cur-
reles, hi posem passió i no volem 
enriquir-nos. Abans ho fèiem gra-
tuïtament i ara és la nostra profes-
sió. Només treballem en projectes 
d’afinitat ideològica. 

Hi ha qui ha canviat el seu vot 
gràcies al vídeo de la CUP. 
Sí? Em sembla bé, aquest era l’ob-
jectiu. No fem projectes com en-
càrrec econòmic si no hi creiem. 
La CUP fa política diferent i no la 
que estem acostumats, gent real 
que treballa des de baix. Ens enor-
gulleix poder contribuir als nous 
codis de forma lúdica i des de l’hu-
mor, malgrat no som militants. 

On vol arribar Metromuster? 
Ens proposem tres línies: relats po-
lítics dins de l’audiovisual, donant 
veu als col·lectius en lluita i movi-
ments d’emancipació en general. 
També donar visibilitat a treballs 
des de la cultura lliure, demostrant 
que hi pot haver qualitat fora del 
capitalisme; i la deconstrucció de 
codis del vídeo de protesta, sortint 
del ghetto per arribar a tothom. 

Amb Gràcia. Des de petit he 
passat caps de setmana, vacan-
ces i Festa Major a Gràcia, les 
meves dues àvies vivien a la Vi-
la. Visc a Puigmartí i compro a 
l’Abaceria. El meu lloc preferit 
és el Lucània, encara te l’essèn-
cia de barri amb en Pere; és el 
president de Gràcia. M’agrada 
la Bodega Marín i el Tano.Tam-
bé vaig a espais d’activisme so-
cial: La Barraqueta, La Torna, 

Tres Lliris, el Banc expropiat, hi 
ha la meva gent. A La Terreta, la 
llibreria Aldarull i als cines Te-
xas i Girona. Sóc de “botellón” 
a Revolució, Sol o Virreina. Els 
menús de Casa Lopez, el Xaso-
mo, el Resolís i la Gata Mala.
Un desig... Canviar el món 
des del nivell més micro, im-
pregnant tothom perquè Grà-
cia sigui un barri combatiu que 
s’organitza des de la gent.

amb Gràcia


